

彰化縣全英公開授課教學單元案例教案

一、設計理念

(一)先備知識：

學生已學過 L3 單字、Dialogue 以及 L3 基本句型 (What's the date today?/When is Father's Day?)

(二)核心素養的展現：

1. 知識：單字運用、句型練習及表達。
2. 情意：個人學習投入、配對練習、小組成果展現。
3. 能力：寫出及說出正確的句子。
4. 學習情境與脈絡：透過複習已學過的單字和句型，加深學生對於 L3 的學習。同時透過 iPad 的使用和 Gimkit 的線上遊戲練習，來正增強學生的學習動機。
5. 學習歷程與方法：透過整合式的複習與練習，來連結學生的生活經驗，讓學生能夠正確表達出各項重要日子的日期，最後透過課文的導讀，引導學生了解母親節的意涵並且完成給母親(重要他人)的一封信』。
6. 實踐力行的表現：口說練習與實際書寫。

(三)重要教學策略與評量：透過 iPad 與 Gimkit 的線上遊戲，增強學生的學習動機，此外，透過個人與小組的合作，來達成此次課程的總複習目標、課文理解與實作產出。

二、單元架構

以圖或表摘要呈現本單元的內容或教學架構。

三、活動設計

領域/科目	英語科		設計者	林欣澂、邱惠雯、劉明達
實施年級	七年級		總節數	共__1__節，__45__分鐘
單元名稱	康軒版 B2L3 What' s the date today?			
設計依據				
學習重點	學習表現	2-IV-3 能依情境使用教室用語。 2-IV-6 能依人、事、時、地、物作簡易的描述或回答。 5-IV-2 能掌握國中階段所學字詞及句型，適當地使用於日常生活之溝通。	核心素養	英-J-B1 具備聽、說、讀、寫英語文的基礎素養，在日常生活常見情境中，能運用所學字詞、句型及肢體語言進行適切合宜的溝通與互動。
	學習內容	A 語言知識 Ac-IV-3 常見的生活用語。 B 溝通功能 B-IV-2 國中階段所學字詞及句型的生活溝通。 B-IV-5 人、事、時、地、物的描述及問答。		

議題 融入	議題/學習主題	● 科技融入教學
	實質內涵	藉由 iPad 的使用與 Gimkit 的線上遊戲設計與操作，來增強學生的學習動機，並且達到總複習的目標。
教材來源		康軒版教科書 B2L3 What' s the date today?
學習目標		
1. 能夠正確地使用單字，並且理解單字的意義。 2. 能夠善用句型，說出特定日子的日期。 3. 運用所學單字與句型，寫一封信給母親(或主要照顧者)。		

學習活動設計								
學習引導內容及實施方式 (含時間分配)	學習評量	備註						
I. Warm-up								
1. Gimkit Log In: (1) Show how to log in and use Gimkit. (2) Introduce Gimkit rules. <i>e.g. Earn money from right answers; instead, lose money from wrong answers.</i>	(1) Ss log in Gimkit with iPad. (2) Ss earn as much money as they can in the limited time. (3) Ss can check the right answers if they answer them wrongly.	3 mins						
2. Gimkit Game Play: (1) Make sure every student is doing their Gimkit questions without any problem. (2) Show who is the winner of Gimkit Game Play.	(1) If Ss have any problem, they can ask for help from the Ts. (2) Ss can answer the questions again to earn more money if they still have time.	5 mins						
3. Gimkit Questions Check: (1) Check the answers with PPT. (2) Give Ss some feedbacks about their performance.	Check their answers with T.	2 mins						
II. Main-task								
1. Grammar Practice: (1) Review the sentence pattern on PPT. <i>e.g. When is Father's Day in Taiwan?</i> <i>It is on August 8/ 8th/ eighth.</i> (2) Search the important dates on the Internet. <i>e.g. G1: When is World Oceans Day?</i> <i>G2: When is Earth Day?</i> <i>G3: When is Taiwan Bike Day?</i> <i>G4: When is Arbor Day in Taiwan?</i> <i>G5: When is Global Tiger Day?</i> (3) Share and check Ss' answers.	(1) Read after T. (2) Search the answers on the Internet and share their answers. (3) Ss check the answers with T.	2 mins 3 mins 2 mins						
2. Reading Worksheet: (1) Pre-reading questions: <i>e.g. What do you do on Mother's Day?</i> <table border="1" style="width: 100%; border-collapse: collapse;"> <tr> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Cook for Mom.</td> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Buy Mom a gift.</td> </tr> <tr> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Have a big meal with the whole family.</td> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Give Mom a handmade card.</td> </tr> <tr> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Do housework.</td> <td style="padding: 2px;"><input type="checkbox"/>Others.</td> </tr> </table>	<input type="checkbox"/> Cook for Mom.	<input type="checkbox"/> Buy Mom a gift.	<input type="checkbox"/> Have a big meal with the whole family.	<input type="checkbox"/> Give Mom a handmade card.	<input type="checkbox"/> Do housework.	<input type="checkbox"/> Others.	(1) Group discussion and share Ss' answers.	2 mins
<input type="checkbox"/> Cook for Mom.	<input type="checkbox"/> Buy Mom a gift.							
<input type="checkbox"/> Have a big meal with the whole family.	<input type="checkbox"/> Give Mom a handmade card.							
<input type="checkbox"/> Do housework.	<input type="checkbox"/> Others.							

<p>e.g. How do you show your love to your parents or grandparents?</p> <p><input type="checkbox"/> Give him or her a hug. <input type="checkbox"/> Say "I love you". <input type="checkbox"/> Write a note. <input type="checkbox"/> Others.</p> <p>(2) Reading vocabulary review (ebook). <i>e.g. letter/ dear/ still/ busy/ miss/ housework/ mop/ floor/ do the dishes</i></p> <p>(3) Video watching and repeat after the audio. (ebook)</p> <p>(4) Reading comprehension and reading skills. (5 Questions on the worksheet)</p> <p>3. Memory Task (Circle the right words): <i>e.g.</i></p> <div style="border: 1px solid black; padding: 5px;"> <p>Dear Mom,- How are you doing in <u>Sydney/Singapore</u>? Are you still busy at work? Dad and I <u>miss/kiss</u> you a lot. We are fine here. Don't <u>worry/think</u> about us. We read and play <u>piano/sports</u> together. We do <u>housework/homework</u> together,too. Dad <u>maps/mops</u> the floor, and I do the dishes every day. Dad is a great <u>cooker/cook</u>. He really takes good care of me. In my <u>eyes/ears</u>, Dad is a <u>superman/superdad</u>, and you are a supermon. Thanks for <u>everywhere/everything</u>. Happy <u>Monster's/Mother's</u> Day!-</p> <p>Love,- John.-</p> </div> <p>4. Activity A Letter To Mom/Someone Important: (1) Explain how to write a letter to Mom/ someone important. (ebookP.48) (greeting/ body/ closing/ signature) (2) Give the sentence pattern to Ss. (3)Ss write a letter on the postcard.</p> <p>III. Sum Up Give feedbacks to students.</p>	<p>(2) Ss repeat after T.</p> <p>(3) Ss watch the video and repeat after T.</p> <p>(4) Group discussion and check the answers with T.</p> <p>Ss circle the right words and check the answers with T.</p> <p>(1) Ss write letters on the school postcards. (2) Ss share the letters.</p>	<p>1 mins</p> <p>3 mins</p> <p>5 mins</p> <p>5 mins</p> <p>3 mins</p> <p>5 mins</p> <p>2 mins</p>
<p>教學設備/資源：</p> <p>1. iPad 24 台</p> <p>2. 筆電/課文電子書</p> <p>3. 學習單</p> <p>3. 投影電視</p>		

Lesson 3 A letter to Mom

Worksheet

Grammar Practice

Group	Question	Answer
1	When is World Oceans Day?	It's on _____ .
2	When is Earth Day?	It's on _____ .
3	When is Taiwan Bike Day?	It's on _____ .
4	When is Arbor Day(植樹節) in Taiwan?	It's on _____ .
5	When is Global Tiger Day?	It's on _____ .

Pre-reading question

1. What do you do on Mother's Day?

<input type="checkbox"/> Cook for Mom. <input type="checkbox"/> Have a big meal with the whole family. <input type="checkbox"/> Do housework.	<input type="checkbox"/> Buy Mom a gift. <input type="checkbox"/> Give Mom a handmade card. <input type="checkbox"/> Others.
---	--

2. How do you show your love to your parents or grandparents?

- Give him or her a hug. Say "I love you".
 Write a note. Others.

Reading Comprehension

() 1. Why is John's mom in Singapore?

- A. For study. B. For work. C. For travelling. D. For shopping.

() 2. What does John do every day?

- A. Mop the floor. B. Take out the trash. C. Do the dishes. D. Wash the clothes.

() 3. What is the reading mainly(主要地) about?

- A. John misses his mom. B. John's mom is a supermom.
 C. Mother's Day is on May thirteenth. D. John and his dad play sports together.

() 4. Which(哪一個) is true?

- A. John's dad is a bad cook.
 B. John's dad is away from home.
 C. John's dad does all(所有的) the housework.
 D. In John's eyes, he has great parents.

() 5. What did John want to say to his mom? (The answers are more than one.)

- A. I miss you. B. Happy Mother's Day!
C. Don't worry about me. D. I can take care of Dad.

Memory Test (Circle the correct word.)

Dear Mom,

How are you doing in Sydney/Singapore? Are you still busy at work? Dad and I miss/kiss you a lot. We are fine here. Don't worry/think about us. We read and play piano/sports together. We do housework/homework together, too. Dad maps/mops the floor, and I do the dishes every day. Dad is a great cooker/cook. He really takes good care of me. In my eyes/ears, Dad is a superman/superdad, and you are a supermom. Thanks for everywhere/everything. Happy Monster's/Mother's Day!

Love,
John

Activity (Let's write a letter)

Greeting

Dear _____,

Body

Thank you for everything. You _____ and _____
for me every day. You mean a lot to me.
_____ !

Closing

Love,

Signature

JOBS MOMS DO EACH DAY

wake me up 叫我起床	do the laundry 洗衣服	take me to school 載我去上學
make beds 鋪床	check for any school paperwork 確認學校通知單、作業...	pick me up from school 放學接我回家
make breakfast/dinner 做早餐/晚餐	help me with my homework 協助我寫功課	wash lunch boxes 清洗便當盒
feed the pets 餵寵物	take out the trash 倒垃圾	rinse out water bottles 清洗水壺

